
Стр. 1 

СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
 
Дата: 18.06.03г. 
Времетраене: 12:15 – 14:00 
 
Участници: 
 

1. г-н Николай Василев – заместник министър-председател и министър на 
икономиката 

2. г-н Хасан Хасан – заместник-министър на регионалното развитие и 
благоустройството 

3. г-жа Силвана Любенова – директор на дирекция “Европейска интеграция”, 
Министерство на икономиката 

4. г-жа Людмила Елкова – директор на дирекция “Данъчна политика”, 
Министерство на финансите 

5. г-н Румен Симеонов – главен секретар на Министерство на труда и 
социалната политика 

6. г-н Камен Колев – главен директор “Индустриално развитие”, Българска 
стопанска камара 

7. г-н Божидар Божинов – председател на Българска търговско-промишлена 
палата 

8. г-жа Валентина Зартова – юридически съветник, Българска търговско-
промишлена палата 

9. г-н Васил Василев – председател на Съюза на работодателите в България 
10. г-н Евгений Иванов – главен секретар на Съюза на работодателите в 

България 
11. г-жа Иглика Станчева – експерт на Съюза на работодателите в България 
12. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор на Българска 

международна бизнес асоциация 
13. г-жа Доротея Николова – експерт, Българска международна бизнес 

асоциация 
14. г-н Александър Кашукеев – член на Български бизнес клуб “Възраждане” 
15. г-жа Пепа Гроздева – координатор на Български бизнес клуб “Възраждане” 

 
Изготвен от: Димитър Цветанов, Координатор на СИР 
 
Дневен ред: 
 

1. Проект на Закон за обществените поръчки (г-жа София Касидова, 
заместник-министър на икономиката) 

2. Промени в ДПК, отнасящи се до избягване на двойното данъчно 
облагане (г-жа Людмила Елкова – директор на дирекция “Данъчна 
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политика”, Министерство на финансите; г-жа Саша Безуханова, заместник-
председател на Българска международна бизнес асоциация) 

3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 

 
1. Проект на Закон за обществените поръчки: 
 
1.1 Въведение: 
 
Темата бе разглеждана по инициатива на СРБ и на заседанието на СИР на 
04.06.03г. Министерство на икономиката предостави материали на членовете два и 
половина работни дни предварително. Проектът на Закон за обществените поръчки 
ще бъде разгледан на 19.06.03г. на заседание на Министерски съвет.  
 
1.2 Бележки: 
 
г-н 
Николай 
Василев, 
МИ 

Най-важните акценти в проекта на ЗОП са: създаване на Агенция за 
обществени поръчки, която ще гарантира провеждането на 
държавната политика в областта на обществените поръчки. 
Предвиждат се преференции за малките и средни предприятия, 
остават преференциите за инвалиди. Таксата за обжалване от 50 лв. 
става 4% от размера на поръчката. В проектозакона изрично пише, че 
при аварии, бедствия и закупуване на животоспасяващи лекарства се 
допуска предварително изпълнение на поръчката. Близо три пъти се 
вдигат праговете за обществени поръчки, но те остават под нивата на 
Европейския съюз. Прагът в строителството става 1.8 млн. лв. вместо 
600 хил. лв. Все още това е около пет пъти по-малко, отколкото в ЕС, 
но там се строят много по-големи обекти. При доставките този праг 
ще стане от 50 хил.лв. на 150 хил.лв. При услугите скача от 30 хил.лв 
на 90 хил.лв. Преференциите за МСП ще влязат в сила от 2004г. 
Равно третиране ще има за чужди фирми от страни от ЦЕФТА и ЕС, 
които прилагат равно третиране на българските фирми. 

г-н Камен 
Колев, 
БСК 

Би следвало да има обосновка с колко да се увеличат праговете за 
строителство за доставка на стоки и услуги. 

г-н 
Николай 
Василев 

Считаме, че зададените пропорции от едно към шест са разумни и по 
този начин се постига баланс. 

г-н Васил 
Василев, 
СРБ 

Похвално е, че вече е факт този проектозакон и са предвидени клаузи, 
които са много положителни. Знаете, че преди основната ни критика 
се базираше на липсата на преференции за български производители 
и насаждането на корупция. Най-важният елемент е да има 
прозрачност. Липсват достатъчни гаранции, може да се откаже 
достъп до протокола, съществуват възможности за корупция под 
формата на търговската тайна. Вторият голям въпрос са 
обществените поръчки, касаещи националната сигурност. 
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г-н 
Божидар 
Божинов, 
БТПП 

Безспорно е, че екипът на Министерство на икономиката е притеснен 
от ограниченото време. Нека в оперативен порядък да предоставим 
наши експерти, които да дадат нашите становища. 

г-н 
Николай 
Василев, 
МИ 

Утре най-вероятно ще се разглежда от Министерски съвет, но 
съществува възможност да се внасят разумни промени преди внасяне 
в Народно събрание. Г-жа Силвана Любенова, директор на дирекция 
“Европейска интеграция” ще отговаря за координацията с експертите 
на бизнеса. 

Г-н Васил 
Василев 

Възможно решение е избраните трима кандидати за изпълнение на 
обществена поръчка да декларират, че останалите двама могат да се 
запознаят с офертата им. 

г-жа 
Силвана 
Любенова, 
МИ 

Трябва да се съобразим с Закона за обществената информация, но 
искането на такава декларация е възможно. 

г-н Камен 
Колев, 
БСК 

Имайки предвид слабостите на сегашния закон, никъде не беше 
разписано какъв е видът на документа, който се подава, а това трябва 
да е ясно за всички документи. Въпросът с анексите следва да се 
огледа внимателно, защото до момента точно посредством тях се 
опорочава процедурата и се спечелва търгът. Не трябва да има 
предоговаряне на условията. Когато обществена поръчка се прекрати 
по вина на възложителя, той да е длъжен да възстанови разходите на 
кандидатите. Достъпът до решенията, а не само до протоколите също 
е важен. 

г-жа 
Силвана 
Любенова, 
МИ 

Не можахме да доразвием идеята да се декларират обстоятелства, а 
после да се доказват. 

Румен 
Симеонов, 
МТСП 

Следва да се отчетат интересите на възложителя. Ако той бъде лишен 
от възможността за предоговаряне на условията и има скрити 
ремонтни работи да кажем, трябва да се обяви нова обществена 
поръчка, за да се довърши обекта. 

г-н 
Евгений 
Иванов, 
СРБ 

Възможно решение е да няма анекси за доставка на стоки и услуги, а 
да има такива за строителството. 

г-жа 
Валентина 
Зартова, 
БТПП 

Процедурата без обявление, която е най-непрозрачна, трябва да 
ограничи вида на услугите, за да се избегне опорочаване й. 

 
1.3 Предложения: 
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Г-н 
Васил 
Василев, 
СРБ 

Ние предлагаме заместник-председателят на бъдещата Агенция за 
обществени поръчки да бъде излъчван на ротационен принцип от 
средите на бизнеса. 

 
1.4 Решения: 
 
До 20 юни, петък, с координацията на Министерство на икономиката ще се 
сформира работна група и тя ще започне работа възможно най-бързо. 
 
1.5 Следващи стъпки: 
 
Няма. 
 
 
2. Промени в ДПК, отнасящи се до избягване на двойното данъчно облагане: 
 
2.1 Въведение: 
 
Темата бе включена в дневния ред по настояване на БИБА и засяга последните 
промени в Данъчно-процесуалния кодекс и по-специално тези, засягащи двойното 
данъчно облагане. БИБА изказа своите коментари относно процедурата на 
мълчалив отказ – ако до 30 дни не се получи отговор от данъчната 
администрация, не се прилага споразумението за избягване на двойното данъчно 
облагане. Предлага се в краткосрочен план да се гарантира административния 
капацитет на данъчната администрация за изпращане на отговори и в по-
дългосрочен план да се предвидят промени в ДПК за прилагане на нулева ставка 
автоматично. 
 
2.2 Бележки: 
 
г-жа 
Людмила 
Елкова, 
МФ 

Има ред и процедура, която следва да се промени и това ще отнеме 
доста време. Тук е заложен общият принцип. 

г-жа 
Доротея 
Николова, 
БИБА 

Ако до 30 дни не се получи отговор от данъчната администрация – 
мълчалив отказ, се нарушава международно споразумение за 
избягване на двойното данъчно облагане. Например, ако имаш 
договор с Англия - взети са пари назаем, нямаш правото да прилагаш 
нулева ставка и споразумението за двойно данъчно облагане. Сега 
трябва да се подаде искане в Главна данъчна дирекция за разрешаване 
на прилагането на нулева ставка. 

г-н 
Божидар 
Божинов, 
БТПП 

Мълчаливият отказ трябва да се превърне в мълчаливо съгласие. 
Наистина това създава огромни трудности пред бизнеса.  
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г-н Васил 
Василев, 
СРБ 

Все повече българи попадат в тази категория. Например, във Франция 
и САЩ се заплаща и на двете места и след това се приспада данъкът. 
Моделът във Франция е да се декларират обстоятелства и при 
установяване на нередности да се понесат съответните санкции. 

г-н 
Николай 
Василев, 
МИ 

Обърнете внимание на този много сериозен проблем, който ще 
ангажира голяма част от административния капацитет на 
Министерство на икономиката.  

г-жа 
Доротея 
Николова, 
БИБА 

Така или иначе, този закон е факт, но смятаме че е възможно 
министърът да даде указания за заварените договори. 

г-жа 
Людмила 
Елкова, 
МФ 

Новата процедура по ДПК започва веднага да се изпълнява и не е 
възможно министърът да разпореди това да не важи за договорите в 
заварено положение. 

 
2.3 Предложения 
 
Г-жа 
Доротея 
Николова 

Предлагаме в краткосрочен план да се гарантира административният 
капацитет на данъчната администрация за изпращане на отговори и в 
по-дългосрочен план да се предвидят промени в ДПК за прилагане на 
нулева ставка автоматично. 

 
2.4 Решения: 
 
Министерство на финансите в лицето на г-жа Людмила Елкова поема ангажимент 
за организиране на среща на бизнес асоциациите с ръководителя на Главна 
данъчна дирекция. 
 
2.5 Следващи стъпки: 
 
Няма. 
 
 
3. Други: 
 
3.1 Въведение: 
 
Разглеждането на Наредбата за определяне реда за установяване наличието на 
критериите за представителност на организациите на работниците и 
служителите и на работодателите бе предложено от СРБ. Г-н Румен Симеонов, 
главен секретар на Министерство на труда и социалната политика, разясни 
последния вариант на наредбата и предостави самата наредба и съпътстващи 
материали на всички членове на съвета. 
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3.2 Бележки: 
 
г-н Румен 
Симеонов 

Всяка една от организациите в рамките на следващите 3 години, 
когато установи, че отговаря на критериите, подготвя документи, като 
в тримесечен срок Министерски съвет е длъжен да се произнесе. На 26 
юни МТСП ще внесе наредбата за разглеждане в Министерски съвет. 

г-н 
Евгений 
Иванов, 
СРБ 

Удовлетворени сме, че има промяна в първоначалния вариант и няма 
определен срок за подаване на документи, така че притеснението за 
кратки срокове и невъзможността да се участва в работата на НСТС 
следващите 3 години отпадат. 

 
3.2 Предложения: 
 
 Няма. 
 
3.3 Решения: 
 
До края на работния ден на 18.06.03г. МТСП ще изпрати до бизнес асоциациите 
текста на наредбата. 
 
3.4 Следващи стъпки: 
 
Няма. 
 
4. Определяне на дневния ред за следващото заседание: 
 

ДНЕВЕН РЕД 
 

за заседание на Съвета за икономически растеж, 
02.07.2003 г., 14.00 ч., Министерство на икономиката, Голяма зала, ул. 

“Александър Батенберг” 12, етаж 1 
 

1. Проект на Закон за браншовите организации (г-н Божидар Божинов, 
председател на Българска търговско-промишлена палата) 

2. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 

 
 


